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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

 

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2020. szeptember 28. napján 9:30 

órakor megtartott nyilvános üléséről. 

 

Helye: Faluház Salföld 

 

Jelen vannak:  

 

Fábián Gusztáv polgármester 

Kovács István alpolgármester 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő  

 

Tanácskozási joggal jelen van:  

 

dr. Takács Katalin aljegyző 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző 

 

Tapolcai Rendőrkapitányság részéről: Sztrik Ákos százados 

 

Lakossági résztvevő: 1 fő (Petrovics Miklós)  

 

Jegyzőkönyvet készítette: Csik Tímea jegyzőkönyv-vezető  

 

Fábián Gusztáv polgármester: köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a testület 2 fővel 

határozatképes. A napirendek előtt beszámol a két ülés közötti fontosabb eseményekről.  

A Covid vírus határozta meg ezt a nyarat, ami érdekes módon Salföldön ez nem csapódott le, 

az idegenforgalmi szezont nem zavarta meg. A vendégház üzemelt egész nyáron, a vírusnak 

egy újabb hulláma jött el. Egész nyáron csak minimális rendezvények voltak a faluban. Ami 

örvendetes az idei nyárban, hogy az önkormányzat három pályázaton is nyert, a faluház 

felújítás, út pályázat és a vendégház felújítása. A lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban 

elmondja, hogy úgy látja, rendben van. Javasolja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

készült jelentés elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

44/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

 

jelentés elfogadásáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatokról készült 

jelentést elfogadja.  
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Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi Alpolgármester Urat, hogy van-e a meghívóban 

szereplő napirendekkel kapcsolatban hozzászólása.  Megállapítja, hogy nincsen, ezért azt 

javasolja elfogadásra.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

45/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

 

napirend elfogadásáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2020. szeptember 28-i ülés napirendjét 

az alábbiak szerint elfogadja: 

 

1.) Közrendvédelmi beszámoló  

2.) Salföld Önkormányzat 2020. évi költségvetésének módosítása 

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

3.) Helyi adókról szóló rendelet módosítása 

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

4.) Egyes szociális ellátások szabályozásáról szóló rendelet módosítása  

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

5.) Helyi közművelődési feladatok ellátásáról szóló rendelet módosítása  

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

6.) Környezetvédelemről szóló rendelet felülvizsgálata, áttekintése  

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester    

7.) Beszámoló a  falugondnok 2019. évi tevékenységéről  

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

8.) Beszámoló az önkormányzat részvételével működő társulások tevékenységéről 

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

9.) Civil szervezet támogatási elszámolása  

 Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

10.) Civil szervezet támogatási kérelem 

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

11.) Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati  

Ösztöndíjrendszerhez való csatlakozás 

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

12.) Iskolai körzethatárok véleményezése  

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

13.) Salföld 53/7 hrsz-ú ingatlan tulajdonba vétele  

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

14.) A Salföld Kossuth utca 27. szám alatti szálláshelyen  

megvalósuló galéria megépítéséhez adott árajánlat elfogadása 

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

15.) Települési Értéktár Bizottság működésével kapcsolatos döntések  

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 
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16.) Települési Értéktárban szereplő érték megszüntetésével kapcsolatban  

érkezett kezdeményezés 

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

17.) Badacsonytomaj Város Önkormányzata Képviselő-testület gyermekvédelmi 

ellátásokról szóló rendelet módosításának véleményezése 

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

18.) Balassi-dombormű felújításáról döntéshozatal 

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

19.) Közmeghallgatás időpontjának meghatározása 

Előterjesztő: Fábián Gusztáv polgármester 

 

1.) Közrendvédelmi beszámoló  

 

Fábián Gusztáv polgármester: tisztelettel köszönti Sztrik Ákos rendőr századost. Rendkívül 

örvendetes, hogy a bűnözés elkerüli a falut, szerencsésnek mondhatják magukat. Azt tudja, 

hogy van a településen egy lakos, aki elég sokszor igénybe veszi a rendőrség közreműködését. 

Erről nem kíván beszélni, de bűncselekmények ebben az esetben nem történnek. Kérdés, hogy 

bűncselekmény-e, ha valaki a rendvédelmi szerveket - rendőrség, tűzoltóság, 

katasztrófavédelem - kihívja és a helyszínen igazából kiderül, hogy nem történt semmi. 

 

Sztrik Ákos százados: tisztelettel köszönt mindenkit. Amit a polgármester úr említett ez a 

konkrét szituáció, a helyi lakosokat nem befolyásolja a napi életvitelben, a rendőrséget annál 

inkább, de megpróbálják a helyén kezelni a dolgot. A hölgynek, akiről szó van, erősen 

megkérdőjelezhető a szellemi ítélőképessége és ennek tudatában intézkedik a rendőrség.  

A polgármester úr, amit említett, hogy valótlan bejelentés, vagy a hatóság félrevezetése, ez a 

kettő, amibe ütközhet egy ilyen dolog. Viszont, ha a hatóság kivonul bármilyen ilyen 

szituációba, akkor azt mérlegelni kell, hogy az adott hölgynek milyen szellemi ítélőképessége 

van, de ha ez többször előfordul, vagy ha megállapítást nyer, hogy nem az történt, mint ami a 

bejelentésben szerepel, akkor a rendőrség egy orvosi ellátással és egy mentővel történő 

elszállítással a megfelelő helyre intézkedik. Erre szokták mondani, hogy mindenkinek az adott 

helyen meg van a téglája, nem szabad elítélni senkit, nyilván a rendőrségnek ki kell vonulni, 

teljesen mindegy, hogy mit jelentenek be, a rendőrség akkor is ki fog vonulni, ha éppen azt 

jelentik be, hogy éppen kettő ufo szállt Salföld fő utcájára, azt is le kell ellenőrizni és adott időn 

belül oda is kell érjenek. Elég jó a reagálási idő, ahhoz képest, hogy 16 településük van és 28 

km Balaton-parttal rendelkezik a badacsonytomaji rendőrőrs, attól függetlenül 10-11 perc 

közötti időben ki szoktak érni a bejelentéstől számítva. Szerencsére a faluban egyetlen egy 

bűncselekmény történt, egy kicsit furcsa a helyzet, mert már majd nem a 2020. évet kellene 

értékelni, de ebben a beszámolóban még a 2019. évről van szó. Az újtípusú korona vírus 

mindenkit komoly feladatok elé állított, 2018-ban még kettő, míg 2019-ben csak egy 

bűncselekmény történt. Baleset összesen egy történt, sérüléssel nem járt, csak anyagi kárral. 

Ahogyan polgármester úr is említette az idegenforgalom komoly növekedést mutatott, 

Badacsonyt szokta felhozni példának, ahol még kettő héttel ezelőtt is annyian voltak, mint egy 

erős nyári napnak a dupláján. Nyilván a jogszabály megenged bizonyos rendezvényeket, 

bizonyos szabályok betartásával, ez az 500 fő, ami jelenleg érvényben van, elég nagy létszám 

lehet. További korlátozások jöttek, hogy a vendéglátóhelyeknek este 11 órakor be kell zárni, 

illetve a maszkviseléssel kapcsolatban is. Ettől függetlenül nagyon sokan jöttek a környező 

településekre, főleg amikor nagyon sokan karanténba kerültek és megválaszthatták, hogy hol 

töltik le a kettő hetet és azt mondták, hogy akkor lemegy a nyaralójába és ott tölti el az adott 

időt, nyilván ezt a rendőrségnek ellenőrizni kell és ezt meg is tették. Ezért is volt, hogy többen 

voltak a falvakban, mint egy átlagos idegenforgalmi szezonban. A rendezvényekkel 
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kapcsolatban elmondja, hogy a jelenlegi helyzetben nem tanácsolja, nyilván a jogszabály jelen 

esetben is engedélyezi, számára ez egy kicsit érthetetlen, de a törvényeket nem ők hozzák, 

hanem betartatják. Szerencsére Salföld település jó mutatókkal rendelkezik, remélhetőleg ez 

továbbra is így fog maradni. Ha bármilyen probléma felmerül, ami a rendőrség hatáskörébe 

tartozik, akkor azt megpróbálják minél előbb megoldani. Tovább nem kívánja húzni az időt, 

kérdés esetén szívesen válaszol. 

 

Kovács István alpolgármester: megköszöni a rendőrség munkáját. Sokszor látják a 

rendőrséget a településen, még egyszer köszöni a rendőrség tevékenységét.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: Salföldön van egy úgynevezett buszforduló ezzel 

kapcsolatban szeretne kérdezni. Ha el akar helyezni „parkolni tilos” táblát, akkor azt 

mindenképpen a közlekedésrendészettel kell megbeszélni Salföld Önkormányzat saját 

területén.  

 

Sztrik Ákos százados: a saját tulajdonú utakra helyezhet ki táblákat az önkormányzat.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy rendeletet kell róla alkotni.  

 

dr. Takács Katalin aljegyző: rendeletet nem, de döntést kell róla hozni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a busz védelme érdekében a nyári hónapokban szükséges 

lenne ez az intézkedés. Ha lesz majd közmeghallgatás, akkor ezt majd felveti témának.  

 

Sztrik Ákos százados: azt tudja javasolni, hogy a legjobb szokott lenni a fizikai akadály. 

Sajnos a magyar mentalitásban a tábla elhelyezés nem megoldás.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: köszöni a beszámolót, javasolja elfogadásra.  
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

46/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

 

közrendvédelmi beszámoló elfogadásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2019. évre vonatkozó közrendvédelmi 

beszámolót elfogadja.  

Mátraházi Zsuzsanna képviselő 9:46 órakor megérkezik, a testület létszáma 3 főre változik 

2.) Salföld Önkormányzat 2020. évi költségvetésének módosítása 

Fábián Gusztáv polgármester: a bevételek és a kiadások változását a pályázati támogatások 

okozzák, három megnyert pályázata van az önkormányzatnak. Kérdezi, hogy van-e kérdés, 

észrevétel. Javasolja a rendelet módosítás elfogadását.  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

7/2020. (X. 09.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE 

 

a 2020. évi költségvetéséről szóló 

1/2020. (II. 19.) önkormányzati rendelete módosításáról 
 

Fábián Gusztáv polgármester: a költségvetés módosításához kapcsolódó tájékoztatási 

kötelezettséget javasolja elfogadni.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

47/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

 

Tájékoztatási kötelezettségről 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2020. évi költségvetés módosításához 

kapcsolódó, az államháztartásról szóló törvény szerinti tájékoztatást elfogadja. 

 

3.) Helyi adókról szóló rendelet módosítása 
 

Fábián Gusztáv polgármester: a reklámhordozók utáni építményadó a település esetében 

nulla Ft. Magyarország 2021. évi központi költségvetésének megalapozásáról szóló 2020. évi 

LXXVI. törvény 4. § (1) bekezdése a reklámhordozó után fizetendő építményadóra vonatkozó 

rendelkezéseit 2020. július 15. napjától hatályon kívül helyezte. Így az önkormányzatnak ezen 

rendelkezéseit hatályon kívül kell helyezni.  

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: eddig az tartotta vissza az embereket, hogy fizetni kell érte, 

lehet, hogy most tele lesznek reklámokkal.  

Fábián Gusztáv polgármester: jó kérdés, de a helyi építési szabályzat előírja, hogy hova, 

milyen méretű, milyen típusú tábla helyezhető el. Amennyiben nincsen több kérdés, javasolja 

a rendelet módosítás elfogadását.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta: 
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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

8/2020. (X. 09.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE 

 

a helyi adókról szóló 13/2014. (XI. 10.)  

önkormányzati rendelete módosításáról  

 

 

4.) Egyes szociális ellátások szabályozásáról szóló rendelet módosítása  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a szociális rendeletben jelenleg az ápolásra tekintettel nyújtott 

települési támogatás összege havi 28.500 Ft. A módosítás lényege, hogy ne összeget 

állapítsanak meg, mert az évről-évre változik, hanem állapítsanak meg egy százalékos arányt. 

Egyébként jelenleg nem érinti az önkormányzatot ez a támogatási forma, mert nincsen ilyen 

személy. A költségvetési törvényben meghatározott alapösszeg 80 %-át javasolja 

megállapítani, azaz 31.720 Ft-ot.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

9/2020. (X. 09.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE 

 

az egyes szociális ellátások szabályozásáról szóló   

3/2015.(III.02.)  önkormányzati rendelete módosításáról 

5.) Helyi közművelődési feladatok ellátásáról szóló rendelet módosítása  

 

Fábián Gusztáv polgármester: van az önkormányzatnak ugyan közművelődési rendelete, de 

ezt szükséges felülvizsgálni.  

 

dr. Takács Katalin aljegyző: a 3. § tartalmazza a magasabb szintű jogszabályban előírtakat, 

az kötelező, hogy benne legyen. A 4. § a korábbi rendeletből került átemelésre, tartalmában 

nem változik. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: ami ebben a témában lényeges, hogy 2021. január 1-től az 

önkormányzatnak alkalmaznia kell egy megfelelő szakembert. Reményeik szerint Kékkút 

községgel – a jogszabály megengedi, hogy két község összeálljon – egy közművelődési 

szakembert szeretnének foglalkoztatni olyan formában, hogy Kékkút alkalmazná az illetőt hat 

órában, Salföld pedig kettő órában, így főállású szakértője lenne a közművelődésnek. 

Természetesen a finanszírozás is ilyen arányban menne, jelenleg tárgyalásban van a kékkúti 

polgármester asszonnyal. Nagyon remélik, hogy ez így ebben a formában megoldódik.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nagyon reméli Kékkúttal való együttműködést, de ha nem 

sikerül, akkor jelezze felé a polgármester úr és megpróbál valamit kitalálni.  
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Fábián Gusztáv polgármester: Salföldnek nagyon előnyös lenne, ha csak az 1/4 részét kellene 

fizetni. Egy kicsit emelkedik – 600.000 Ft-tal – a kulturális támogatás. Ez nem fogja fedezni a 

járulékot és a fizetést, de még sem kell az egészet zsebből fizetni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a 600.000 Ft bőven fogja fedezni. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: 1.800.000 Ft támogatást kaptak, kapnak, ami az egész 

közművelődési feladatra van, a könyvtárra, a könyvtáros megbízási szerződésére, 

rendezvények stb. Jövőre 2,4 millió forint lesz, melyből legalább 800.000 Ft – számításai 

szerint – csak erre a munkahelyre fog elmenni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ez a szakember nem fogja a könyvtárat tovább 

vinni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a könyvtár maradna változatlan úgy, ahogyan van. Ez a 

szakember a rendezvényeket kell, hogy csinálja, amit őszintén szólva maguk csináltak, most a 

törvény értelmében kell egy szakembert találni erre a célra. Javasolja a rendelet elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

10/2020. (X. 09.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE 

 

a helyi közművelődési feladatok ellátásáról 

 

 

6.) Környezetvédelemről szóló rendelet felülvizsgálata, áttekintése  

Fábián Gusztáv polgármester: a kormány próbál eleget tenni a légszennyezés csökkentésére 

vonatkozó kötelezettségének. Betiltotta egész Magyarországon az avar és kerti hulladék 

égetését, ami nagyon csodálatos dolog, de nem tudni, hogyan fog megvalósulni az egész 

országban. Az önkormányzatnak Salföld településen kell ennek érvényt szereznie 2021. január 

1-től. Vannak kedves lakótársak, akik nagyon szeretnek avart  égetni. Az önkormányzatnak a 

helyi rendeletből kell hatályon kívül helyezni az avar és kerti hulladék égetésére vonatkozó 

szabályokat. Kérdezi, hogy van-e ezzel kapcsolatban kérdés. 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ezzel kapcsolatban az önkormányzatnak teendője lesz, tehát 

lehetőséget kell teremteni, mit csináljanak vele, „egyék meg”, teremtsenek komposztálási 

lehetőséget. Lenne olyan lehetősége az önkormányzatnak, hogy létrehozzon olyan helyet, ahol 

lehet komposztálni.  

Kovács István alpolgármester: az önkormányzat nem rendelkezik ilyen területtel.  

Fábián Gusztáv polgármester: volt az önkormányzatnak komposztáló helye, de félév alatt 

olyan lett, mint egy szeméttelep, alig tudta megszüntetni.  

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: véleménye szerint lehetne érdeklődni, hogy más települések 

hogyan végzik ezt a feladatot.  
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Fábián Gusztáv polgármester: legfeljebb elszállítják a telepre drága pénzért. A temető is 

irdatlan mennyiségű szemetet termel, ha azt leválogatja, az is problémát jelent. Tehát a 6. §  

(1)-(12) bekezdéseit szükséges hatályon kívül helyezni és ez január 1-től lép hatálya. Javasolja 

a rendelet módosítás elfogadását.  

dr. Takács Katalin aljegyző: ez egy rendelet tervezet és egy határozatot kell arról hozni, hogy 

ez a tervezet megküldésre kerüljön véleményezésre, ha pozitív vélemény érkezik vissza, akkor 

lehet a rendeletet elfogadni.  

Fábián Gusztáv polgármester: tehát akkor a határozati javaslatot szükséges elfogadni. 

Kérdezi, hogy a rendelet tervezet elküldésre kerül a környezetvédelmi hatóságnak.  

dr. Takács Katalin aljegyző: a szomszédos önkormányzatoknak, a Megyei 

Önkormányzatnak, valamint a környezetvédelmi igazgatási szervnek szükséges elküldeni.  

Kovács István alpolgármester: azt nem érti, hogy tulajdonképpen kötelező feladat, az 

önkormányzat jogköréből kikerül az, amiről eddig tudtak rendelkezni, akkor mit 

véleményeznek, amikor ez kötelező. Megszűnik a jogkör és küldik jobbra-balra.  

dr. Takács Katalin aljegyző: környezetvédelmi tárgyú rendeletek esetén szükséges. 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a határozati javaslat elfogadását.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

48/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testületének a környezetvédelemről és a 

környezetvédelmi alapról szóló 12/2006. (VIII. 16.) önkormányzati rendelete egyes 

rendelkezései hatályon kívül helyezéséről szóló rendelet tervezetének véleményeztetéséről 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a környezetvédelemről és a 

környezetvédelmi alapról szóló 12/2006. (VIII.16.) önkormányzati rendeletének egyes 

rendelkezéseit hatályon kívül helyező önkormányzati rendelet tervezetét állásfoglalás céljából 

megküldi a megyei önkormányzat részére, tájékoztatásul a szomszédos és érintett 

önkormányzatoknak, valamint véleményezésre az illetékes környezetvédelmi igazgatási 

szervnek. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester. 

Határidő: 2020. október 5.  

 

7.) Beszámoló a  falugondnok 2019. évi tevékenységéről  

 

Fábián Gusztáv polgármester: köszönik a beszámolót, ez már márciusban leadásra került, de 

a vírus miatt nem került elfogadásra.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: tökéletesnek tartja a beszámolót, de egy új fejlemény, hogy 

a révfülöpi iskola igazgatójától jött egy levél, hogy a falubuszban a maszk viselése történjen 

meg. 

 

Kovács István alpolgármester: ez már a mai naptól megtörténik. Tulajdonképpen a múlt héten 

kapta ezt a kérést a polgármester úron keresztül az iskola igazgatótól, megbeszélte a szállított 

személyekkel, így a mai naptól már mindenki maszkot használ a buszon.  

Jelzi a döntéshozatalban való érintettségét.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja, hogy aki egyetért azzal, hogy Kovács István 

alpolgármester a falugondoki beszámoló elfogadása vonatkozásában a döntéshozatalban részt 

vegyen, kézfeltartással jelezze.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 

1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

49/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

döntéshozatalból való kizárásról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Kovács István alpolgármestert – mint 

érintett, falugondnok – a falugondnoki beszámoló elfogadására vonatkozó döntéshozatalból 

nem zárja ki.  

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a beszámoló elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 

1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

50/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

falugondnok beszámolójának elfogadásáról 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a falugondnok 2019. évre vonatkozó 

tevékenységével kapcsolatos beszámolót elfogadja.  

8.) Beszámoló az önkormányzat részvételével működő társulások tevékenységéről 

 

Fábián Gusztáv polgármester: az önkormányzat három társulásban vesz részt, a 

badacsonytomaji és a révfülöpi óvoda társulásban, illetve a tapolcai kistérségi társulásban.  

Javasolja a beszámoló elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

51/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

az Önkormányzat részvételével működő társulások 2019. évi 

 tevékenységéről szóló beszámoló elfogadásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzati társulások 2019. évi 

munkájáról készült beszámolót tudomásul veszi, és elfogadja. 

 

9.) Civil szervezet támogatási elszámolása  

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a Kővágóörsi Önkéntes Tűzoltó Egyesület 

támogatással történő elszámolásának elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

52/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

Kővágóörsi Önkéntes Tűzoltó Egyesület  

támogatásának elszámolásáról 

 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete, a Kővágóörsi Önkéntes Tűzoltó Egyesület 

(8254 Kővágóörs, Dózsa Gy. u.1.) részére nyújtott, 2019. évre vonatkozó támogatással való 

elszámolást elfogadja. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: azonnal 

 

10.) Civil szervezet támogatási kérelem 

 

Fábián Gusztáv polgármester: érkezett kettő támogatási kérelem, az egyik a Kővágóörsi 

Önkéntes Tűzoltó Egyesülettől, a másik pedig a Köveskáli Önkéntes Tűzoltó Egyesülettől.  

Az a javaslata, hogy a Kővágóörsi Önkéntes Tűzoltó Egyesületet támogassák, de a köveskálit 

nem. Támogatják változatlanul az ábrahámhegyi Polgárőr Egyesületet is.  

 

Kovács István alpolgármester: erről már beszéltek a költségvetés tervezésekor, hogy ezt a 

kettő szervezetet támogatja az önkormányzat.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a kővágóörsi Tűzoltó Egyesület részére javasol 40.000 Ft 

támogatást megállapítani.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

53/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

Kővágóörsi Önkéntes Tűzoltó Egyesület támogatásáról 
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az államháztartáson kívüli forrás átvételére 

és átadására vonatkozó szabályokról szóló 17/2013. (XI. 19.) önkormányzati rendelete (a 

továbbiakban: Ör.) alapján elhatározza, hogy a Kővágóörsi Önkéntes Tűzoltó Egyesületet 

(Székhely: 8254 Kővágóörs, Dózsa Gy. u.1.) (továbbiakban: Egyesület)  egyszeri     40.000  

Ft-tal, azaz Negyvenezer forinttal támogatja.   

 

A támogatás kifizetése egy összegben utalással történik az Egyesület pénztára javára.  

A támogatás célja: Az Egyesület működési kiadásainak támogatása 

A felhasználás határideje: 2021. december 31. 

Az Egyesület a támogatásról 2022. január 31.-ig köteles elszámolni. 

A támogatási cél kormányzati funkciója: a 032020 Tűz- és Katasztrófavédelmi tevékenységek  

 

Felkéri a polgármestert, hogy fenti támogatásról a Képviselő-testület döntésének megfelelő 

tartalommal kössön megállapodást az Egyesülettel, ami terjedjen ki az Ör. 4. § (2) 

bekezdésében meghatározottakra.  

Felkéri a polgármestert, hogy a megállapodás megkötését követően intézkedjen fenti összeg 

kifizetéséről. 

Felkéri a polgármestert, hogy az elszámolás benyújtásáról, illetve annak elmaradásáról 

számoljon be a Képviselő-testületnek. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő:  

- a megállapodás megkötésére: 2020. október 31. 

- az összeg kifizetésére: a megállapodás megkötését követően, az abban foglaltak szerint 

- beszámolás: az elszámolást, illetve elmaradása esetén az arra biztosított határidő lejártát 

követő testületi ülésen. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a köveskáli egyesület számára nem javasol támogatás 

megállapítását, tekintettel arra, hogy van már olyan szervezet, akit az önkormányzat 

támogatásban részesít.  
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

54/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

Köveskáli Önkéntes Tűzoltó Egyesület támogatásáról 
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Köveskáli Önkéntes Tűzoltó Egyesület 

(Székhely: 8274 Köveskál, Fő u. 10.) részére támogatást nem állapít meg tekintettel arra, hogy 

van már olyan civil szervezet, akit támogatásban részesít. 

 

Felkéri a polgármestert, hogy a döntésről kérelmezőt értesítse.   

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: 2020. október 31. 

 

 

11.) Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszerhez való 

csatlakozás 

 

Fábián Gusztáv polgármester: tavaly sem volt erre a támogatásra jelentkező, kérdezi, hogy 

attól függetlenül csatlakozzanak-e az ösztöndíjrendszerhez. 

 

Kovács István alpolgármester: véleménye szerint csatlakozzanak.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: feltétlenül éljenek ezzel a lehetőséggel.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: először arról szükséges dönteni, hogy csatlakozik az 

önkormányzat a rendszerhez. Javasolja a határozat elfogadását.  
 
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

55/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati  

Ösztöndíjrendszerhez való csatlakozásról 

 

Salföld Község Önkormányzata elhatározza, hogy csatlakozik a hátrányos helyzetű 

felsőoktatási hallgatók, illetőleg felsőoktatási tanulmányokat kezdő fiatalok támogatására 

létrehozott Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2021. évi 

fordulójához.  

Kijelenti, hogy a felsőoktatási hallgatók számára, valamint a felsőoktatási tanulmányokat kezdő 

fiatalok részére kiírandó Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 

2021. évi fordulójának Általános Szerződési Feltételeit elfogadja, és kötelezettséget vállal arra, 

hogy a pályázatok kiírása, elbírálása és folyósítása során maradéktalanul az Általános 

Szerződési Feltételekben foglaltaknak megfelelően jár el.  

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a csatlakozási nyilatkozat aláírására és 

felkéri, hogy azt az Emberi Erőforrás Támogatáskezelő részére küldje meg.  

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: 2020. október 1. 

 

Fábián Gusztáv polgármester:  javasolja a pályázati kiírás elfogadását.  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

56/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

A Bursa Hungarica pályázati kiírások jóváhagyásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Bursa Hungarica pályázati kiírásokat 

jóváhagyja.  

A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázati kiírásokat tegye közzé. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: 2020. október 5.  

 

12.) Iskolai körzethatárok véleményezése  

Fábián Gusztáv polgármester: az iskolai körzethatárok vonatkozásában a „B” verziót 

javasolja elfogadásra.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

57/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

A kötelező felvételt biztosító általános iskolai  

körzethatárok előzetes véleményezéséről 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi 

CXC. törvény 50.§ (8) bekezdése, továbbá a nevelési-oktatási intézmények működéséről és a 

köznevelési intézmények névhasználatáról szóló 20/2012. (VII. 31.) EMMI rendelet 24. § (1a) 

bekezdése alapján Salföld község közigazgatási területére a 2020/2021. tanévre megállapított 

kötelező felvételt biztosító iskolai körzethatárok módosítását a következő (2021/2022.) tanévre 

vonatkozóan nem tartja szükségesnek. 

 

A Kővágóörsi Közös Önkormányzati Hivatal Jegyzőjének nyilvántartásában Salföld községben 

lakóhellyel, ennek hiányában tartózkodási hellyel rendelkező hátrányos helyzetű gyermekek 

létszáma - a 2020. szeptember 1. napi állapotot figyelembe véve - 0 fő. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a kötelező felvételt biztosító általános 

iskolai körzethatárok előzetes véleményezésére vonatkozó jelen döntést, valamint a hátrányos 

helyzetű gyermekek létszámára vonatkozó adatszolgáltatást a Balatonfüredi Tankerületi 

Központ részére -2020. október 15. napjáig - továbbítsa.  

 

Határidő: 2020. október 15.  

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester  
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13.) Salföld 53/7 hrsz-ú ingatlan tulajdonba vétele  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ezen ingatlan vonatkozásában van egy korábbi kérésük. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy melyik ez az ingatlan.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a faluházzal szemben, ahol leér a Petőfi utca vége.  

 

Kovács István alpolgármester: beletartozik az úgynevezett „kugli pálya” és a pince is.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az akkori kérésre az volt az elutasítás, hogy az 53/8 és 53/7 

helyrajzi számú ingatlan is „védett természeti terület”.  Változatlanul szeretné az önkormányzat 

az 53/7 helyrajzi számú ingatlant kérni. A lényeg, hogy hozzanak meg egy határozatot arról, 

hogy ingyenes tulajdonba vételét igénylik. Ráadásul még külön probléma, hogy még egy utca 

is van benne, ami nincsen feltüntetve, ezt később majd meg is kell osztani útra és területekre. 

Egyébként ez a tulajdonos kötelessége lett volna. Előttük van az újabb határozat, ami 

gyakorlatilag megegyezik a korábbival. Javasolja a határozati javaslat elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

58/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

Salföld 53/7 helyrajzi számú ingatlan ingyenes  

tulajdonba vételének kérelméről 

                                                      

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Salföld 53/7. helyrajzi számú ingatlan 

ingyenes tulajdonba vételének kérelmére vonatkozó anyagot megtárgyalta. 

 

1. Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete, a nemzeti vagyonról szóló 2011. 

évi CXVI. törvény 13. §-ában foglaltak, valamint az állami vagyonról szóló 2007. évi 

CVI. törvény 36. § (2) bekezdésének c) pontja alapján a Magyar Nemzeti vagyonkezelő 

Zrt-nél kezdeményezi és kérelmezi a Magyar Állam tulajdonában és a Magyar Nemzeti 

Vagyonkezelő Zrt.  vagyonkezelésében lévő, Salföld, 53/7. helyrajzi számon felvett, 

„kivett közterület” megnevezésű, 555 m2 területű ingatlan 1/1 tulajdoni hányadának 

ingyenes önkormányzati tulajdonba adását. 

2. Az ingatlant az Önkormányzat a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. 

CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 7. pontjában meghatározott kulturális 

szolgáltatás, helyi közművelődési tevékenység céljából kívánja felhasználni. 

3. Salföld Község Önkormányzata vállalja a tulajdonba adás érdekében felmerülő 

költségek – ideértve a művelési ág szükséges megváltoztatásának költségét – 

megtérítését.  

4. Az igényelt ingatlan nem áll örökségvédelmi, helyi, Natura 2000 védettség alatt.  

5. Az igényelt ingatlan természetvédelmi védettség alatt áll. 

6. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a Salföld, 53/7. hrsz.-ú 

ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba adásával kapcsolatos eljárás során az MNV 
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Zrt. felé teljes jogkörben eljárjon, és valamennyi nyilatkozatot megtegyen.  

7. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a Salföld 53/7. hrsz.-ú 

ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba adására vonatkozó megállapodást aláírja. 

 

 Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

 Határidő: folyamatos 

 

 

14.) A Salföld Kossuth utca 27. szám alatti szálláshelyen megvalósuló galéria 

megépítéséhez adott árajánlat elfogadása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: az önkormányzat pályázati támogatással nyert 1.000.000  

Ft-ot a vendégház fejlesztésére. Volt egy olyan tervük, tekintettel arra, hogy magas, osztatlan a 

légtér, hogy galériát építenek azért, hogy az ágyak egy részét fel tudják vinni. Így egy 

kényelmesebb, lakható rész legyen. Egy vállalkozótól kért ajánlatot, ami kedvezőnek tűnik, 

mert más többet mondott. Ez az árajánlat 700.000 Ft, ami azt tartalmazza, hogy a meglévő tér 

fölé kerül egy galéria, lépcsővel, korláttal és oda fel lehet vinni kettő ágyat, kettő ágy pedig lent 

maradna és így sokkal egészségesebb és jobb lenne a vendégház. Még így marad 300.000 Ft, 

de ezzel azért várt, mert ha ezt a galéria készítési árajánlatot elfogadják, akkor tudja már, hogy 

mennyi pénz marad a külső és belső festésre. Továbbá, ha kevesebb lenne a festés, akkor még 

villanyszerelési munkák is lennének, tekintettel arra, hogy a galéria részre fel kell vinni áramot 

is.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy hol van az az értékhatár, amikortól három 

árajánlatot kell bekérni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: 1 millió forint felett.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: de 1 millió forintot lehet a vendégházra fordítani.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: igen, de a festés nem a galéria építéssel függ össze.  

 

Kovács István alpolgármester: egy címszó alatt jön ez a támogatás az önkormányzatnak, tehát 

kérdés, hogy ilyenkor mi van, egy döntéssel kell elszámolni, vagy kisebb összegekre bontják.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a galéria akkor lenne három árajánlatos, ha 1 millió forint felett 

lenne a beruházás és így kellene választani. Tekintettel arra, hogy 700.000 Ft-ért vállalja, ezért 

akár meghívásos formában is el lehet fogadni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az útépítésre visszatérve, ott sem volt három árajánlat.  

 

Kovács István alpolgármester: volt három árajánlat, Zsuzsa nem volt jelen azon az ülésen.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: most jó, hogy nyerték ezt az 1 millió forintot, de a múltkor 

egy rendezvény után nagy terveket kezdtek szövögetni, hogy még egy vendégházat ki lehetne 

alakítani úgy, hogy a könyvtárat át lehetne valahova költöztetni, amely kifejezetten alkalmas 

erre a célra. Ezzel az 1 millió forinttal, amiből a galéria lesz nem játszották el annak a 

lehetőségét, hogy legyen még egy vendégház.  
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Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: a pályázati kiírásban benne volt konkrétan, hogy 

ágyszámot nem lehet növelni.  

 

Kovács István alpolgármester: ezt a támogatást működő vendégházra kapta az önkormányzat 

és az ágyszámot nem növelhetik.  Műszaki leírást nem kaptak róla, de kérdezi, hogy ha 

bemennek a vendégházba, akkor a jobb oldali részre helyezik a galériát? Továbbá kérdezi, hogy 

a lépcső mennyiben csökkenti a belső teret.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a pajta és a vendégház közötti falon lesz a lépcső és a galéria 

is úgy fog elhelyezkedni, hogy a tetőtéri ablak nyitható legyen.  

 

Bemutatja egy saját készítésű rajzon, a galéria elhelyezkedését.  

 

Kovács István alpolgármester: úgy gondolja, hogy a meglévő fal nem fogja kibírni ezt a 

terhelést.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ki fogja bírni a terhelést, a vállalkozó meg fogja erősíteni a 

gerenda felfekvését, bízik a szakemberben. Javasolja az árajánlat elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

59/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

A Salföld Kossuth utca 27. szám alatti szálláshelyen megvalósuló  

galéria megépítéséhez adott tárajánlat elfogadásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az Önkormányzat által üzemeltetett 

Kossuth u. 27. szám alatti szálláshelyen alvó galéria készítésére a Vidámkovács Bt. (1135 

Budapest, Lehel u. 14/d.) által benyújtott 700. 000 Ft összegű árajánlatot elfogadja, és felkéri a 

polgármestert a vállalkozási szerződés megkötésére és a munkálatok elvégeztetésére.  

A beruházás forrása a Magyar Turisztikai Ügynökség, mint a Miniszterelnöki Kabinetiroda 

Kezelő szerve és a Kisfaludy2030 Turisztikai Fejlesztő Nonprofit Zrt. által közösen 

meghirdetett, a „Kisfaludy Szálláshelyfejlesztési Konstrukció-magánszálláshelyek egyéb 

szálláshelyek fejlesztése” pályázatában elnyert 1.000.000 Ft összeg.  

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: 2020. december 31. 

 

 

15.) Települési Értéktár Bizottság működésével kapcsolatos döntések  

 

Fábián Gusztáv polgármester: jelen van az Értéktár Bizottság Elnöke, Petrovics Miklós. 

Eddig elmaradt, hogy további tagokat válasszanak a bizottságba. Pozsárkó Csabát, Petrovics 

Lászlót és Somogyi Györgyöt javasolja a bizottság további tagjaként elfogadni.  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

60/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

Települési Értéktár Bizottság tagjának megválasztásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a salföldi Települési Értéktár Bizottság - 

létszámát 3 főről 5 főre emelve - a bizottság tagjainak: Pozsárkó Csabát, Petrovics Lászlót, 

Somogyi Györgyöt választja. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: az elnökhelyettes személyére kér javaslatot az elnöktől. 

 

Petrovics Miklós Értéktár Bizottság Elnöke: Pozsárkó Csabát szeretné kérni 

elnökhelyettesnek.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja az Értéktár Bizottság Elnökhelyettesének Pozsárkó 

Csabát.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

61/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

Települési Értéktár Bizottság  

elnökhelyettesének megválasztásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a salföldi Települési Értéktár Bizottság 

elnökhelyettesének Pozsárkó Csabát választja. 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri a Polgármestert, hogy a döntésről 

az érintettet értesítse. 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Fábián Gusztáv polgármester:  az elhangzott nevekkel módosítják a szervezeti és működési 

szabályzatot, melyet javasol elfogadásra.  

 

 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

62/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

A Települési Értéktár Bizottság Szervezeti  

és Működési Szabályzatának módosításáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a salföldi Települési Értéktár Bizottság 

Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítását és egységes szerkezetét elfogadja.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri a Polgármestert, hogy a döntésről 

az Értéktár Bizottság elnökét értesítse. 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: azonnal 

 

16.) Települési Értéktárban szereplő érték megszüntetésével kapcsolatban érkezett 

kezdeményezés 

 

Fábián Gusztáv polgármester: érték megszüntetésre való kérés érkezett Török Lászlónétól, 

Török László özvegyétől. (felolvassa Török Lászlóné kérelmét) A jegyző asszonnyal beszélt 

ezügyben, de ez egy jogi problémát vet fel. Kérdés, hogy az értéktár bizottság, mint önálló 

bizottság tevékenysége során megszavazott érték vonatkozásában jogában áll-e kérni valakinek 

ezt, bár kétségkívül köze van az adott értékhez. Ott tartottak, hogy jogilag nagyon komolyan át 

kell nézni, hogy mit tudnak csinálni.  

 

dr. Takács Katalin aljegyző: a központi jogszabályban az értékek értéktárba történő 

felvételére fókuszálnak, a megszüntetésre vonatkozóan konkrét szabályozás nincs. A hivatal az 

erre vonatkozó állásfoglalást megkérte, mely még nem érkezett meg.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy amikor az értéktárba felvételre került, akkor 

nem kellett volna hozzájárulást kérni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: furcsa helyzet volt a szavazásnál.  

 

Petrovics Miklós Értéktár Bizottság Elnöke: a bizottsági ülésen olyan szituáció volt, hogy 

az érintett volt a tulajdonos és akkor arról szavaztak, hogy a tulajdonos szavazhat-e. Mivel 

alapvetően azzal, hogy megszavazta hozzájárult az érték felvételéhez, így tulajdonképpen a 

tulajdonosi hozzájárulás megtörtént.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a szavazás akkor törvényes volt, de itt most más kérdés van, a 

közvetlen jogutód kéri az értéktárból való kivételt. Ilyenre valószínűleg nem volt példa a 

történelemben. 

 

dr. Takács Katalin aljegyző: írtunk a Megyei Értéktár Bizottságnak, akik korábban küldtek 

egy tájékoztató levelet, melyben közölték, hogy hol lehet ilyen jellegű segítséget kérni. A 

megadott elérhetőségre megküldtük az állásfoglalás kérést, de arra válasz még nem érkezett.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi az elnököt, hogy kíván-e ez ügyben reagálni.  

 

Petrovics Miklós Értéktár Bizottság Elnöke: majd hivatalosan a bizottsággal egyeztetve 

szeretne erre válaszolni.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: jogosnak érzi, hogy a tulajdonos nem szeretné.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: zárják le a témát. 

 

Kovács István alpolgármester: véleménye szerint várják meg az állásfoglalást.  

 

Petrovics Miklós Értéktár Bizottság Elnöke: elmondja, hogy azért fontos ezt tisztázni, mert 

több érintett részéről is felmerült az a kérdés, hogy ez milyen jogi kötelezettséggel jár. Van egy 

érdekes szempont is, hogy az önkormányzat létrehozott helyi védelemre javasolt épületekkel 

kapcsolatban például egy hivatalos szabályozást. Ha a bizottság egy védett épületet értéktárba 

javasol, akkor abban a helyzetben alapvetően joguk is, akár a tulajdonos hozzájárulása nélkül, 

hiszen védett az épület, a szabályozás a védelemmel vonatkozik az épületre.  

 

Kovács István alpolgármester: szerinte nem így van, mert van a helyi védelem és az országos 

védelem.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: véleménye szerint hagyják, várják meg a választ és 

visszatérnek rá.  Javasolja a határozati javaslat „A” verzióját elfogadásra.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

63/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

Települési Értéktárban szereplő érték megszüntetésével 

 kapcsolatban érkezett kezdeményezésről  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Települési Értéktárban szereplő érték 

megszüntetésével kapcsolatban az e tárgyú állásfoglalás megérkezéséig nem hoz döntést.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri a Polgármestert, hogy a döntésről 

az érintetteket értesítse. 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: 2020. október 5.  

 

17.) Badacsonytomaj Város Önkormányzata Képviselő-testülete gyermekvédelmi 

ellátásokról szóló rendelet módosításának véleményezése 

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a rendelet tervezet elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

64/2020. (IX. 28.) HATÁROZATA 

Badacsonytomaj Város Önkormányzata Képviselő-testületének a gyermekvédelmi 

ellátásokról szóló rendelete módosításának véleményezéséről 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete hozzájárul Badacsonytomaj Város 

Önkormányzata Képviselő-testületének a gyermekvédelmi ellátásokról szóló rendelete 

módosításának elfogadásához.  

A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről Badacsonytomaj Város 

Önkormányzata Polgármesterét értesítse. 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: azonnal  

 

18.) Balassi-dombormű felújításáról döntéshozatal 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a faluház falán van a Balassi-dombormű, amit pontosan 10 

évvel ezelőtt kapott az önkormányzat Kovács István költőtől, akkor nagyon örültek neki. Ez 

egy falapra van felnyomtatva, maga a dombormű gipszes anyagból van. A hatodik évben már 

elvitték felújítani akkor fizettek 80.000 vagy 90.000 forintot. Sikerült a dolog, de aztán újabb 

három év elteltével lepattogott róla a festék. Felmerül a kérdés, hogy ez valószínűleg nem fog 

több telet megélni. Gondolkodott róla, úgy, hogy olyan javaslatot szeretne beterjeszteni, hogy 

ismét javíttassák ki a domborművet, de ezúttal olyan formában, hogy időálló és időjárás álló 

legyen. Ezt úgy tudná elképzelni, hogy az önkormányzat 100.000 Ft-tal hozzájárul egy 

felújításhoz, azaz újra öntés megfelelő anyagokból és erre kértek egy árajánlatot a Difo 

Művészeti Öntöde és Szobrászműhelytől, az egész megyében a legközelebb talán ők vannak és 

ők foglalkoznak ilyennel. Időközben próbálta lakossági adományozással az árajánlat többi 

részét megszerezni, ami egyébként sikerrel járt, mert 200.000 Ft-ra van felajánlás. Tehát azt 

mindenképpen megkaphatja az önkormányzat abban az esetben, ha megrendeli a Difo-tól a 

felújítást. Tulajdonképpen arról lenne szó, hogy 100.000 Ft-tal az önkormányzat hozzájárulna, 

továbbá négy személy 200.000 Ft-ot adna a többi részre. Kettő darab árajánlat volt egy 300.000 

Ft-os és egy 324.000 Ft-os. Maradjanak az olcsóbb, 300.000 Ft-os árajánlatnál. Ez állna abból, 

hogy elvinnék a domborművet, kiöntenék egy bizonyos anyagból, ami bronzszerű lenne, de 

időtálló anyagból lenne.  

 

Kovács István alpolgármester: nem érti, mert pontosan felújításról beszélnek. A felújításra 

soknak tartja a 300.000 Ft-ot, ebből, illetve ennyiből már újat lehetne csinálni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: gyakorlatilag egy bronz bevonat készül. 

 

Kovács István alpolgármester: nem bronz bevonat, hanem műgyantából készülne és kap egy 

bronzosítást, magyarul egy festést. Tehát így nem sok értelmét látja, ki van téve, a napsütésnek, 

hónak, fagynak, esőnek, egy pár évet kibír ez a másik is, tehát egy borításhoz soknak tartja a 

300.000 Ft-ot. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: az árajánlat a következőkből áll: mintadarab rekonstrukciója, 

ami abból áll, hogy kijavítják a hibákat, utána kiöntik, tehát egy negatív szerszámot csinálnak 

belőle. Tehát a felújítottat belemártják gipszbe, az lesz a negatív szerszám. Ezek után öntik ki 
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műgyantából, ami egy erős, időjárás álló anyag, állítólag és ezt fogják bronzosítással patinázott 

bronz hatású festéssel lefesteni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a „negatív szerszám„ szóval van problémája, kérdezi, hogy 

ez a szakkifejezése ennek a dolognak. Ha az lenne, hogy „negatív forma”, az rendben van. Ha 

odaírja az árajánlatba, hogy szerszámot fog készíteni, akkor mindenki megkérdezheti, hogy 

miért vállal munkát, ha nincsen szerszáma.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: hozzá kell tenni, hogy a negatív szerszám az az öntőforma.  

Egyébként az az önkormányzaté lesz.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a másik pedig az, hogy utána nézne ennek a cégnek, mert 

kettő árajánlatot küldött egy ÁFA-sat és ÁFA nélkülit, egy cég vagy ÁFA körbe tartozik, vagy 

nem. A végén majd kiderül, hogy muszáj lesz ÁFA-s számlát adnia, arról nem beszélve, hogy 

ott volt a buktató, hogy adta az ÁFA-s árajánlatot és a nem ÁFA tartalmút – erről írt jegyző 

asszonynak is - akkor ugyanazok a tételek sokkal olcsóbbak voltak, amikor plusz ÁFA-t adott 

hozzá, mint jelen pillanatban. Nem tudja, hogy a munkavégzés miatt drágult-e meg, hogy ha 

valaki ÁFA körbe tartozik, illetve az drágítja meg, ha nem tartozik, így lett 300.000 Ft. Valami 

nagy humbug van ennél a cégnél, utána nézne.  

 

Kovács István alpolgármester: ÁFA-s vagy nem ÁFA-s, az önkormányzat valószínű, hogy 

ÁFA-s számlát tud elfogadni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem közgazdász.  

 

dr. Takács Katalin aljegyző: ezt az árajánlatot egyéni vállalkozóként adta.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ugyanaz a céges papír.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a céges papír az stimmel, itt az aláírás Dienes Attila egyéni 

vállalkozó a Difo cégen belül. 

 

dr. Takács Katalin aljegyző: az árajánlatban benne van, hogy kisadózó egyéni vállalkozóként 

ÁFA mentes számlát tud kiállítani. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: tehát ez egy egyéni vállalkozó ajánlata, tehát nem a cég fogja 

megvalósítani és nem a céggel szerződnek, hanem az egyéni vállalkozóval.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: elmondja, hogy történhet. Dienes Attila egyéni vállalkozó 

egyébként lehet, hogy benne van a Difo cégbe. Mint egyéni vállalkozó vállalja el 300.000  

Ft-ért a munkát és ezután legyárttatja a Difo céggel és ő számlázza le a 300.000 Ft-ot ha kész 

van, ez csak egy feltételezés.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az önkormányzat az egyéni vállalkozóval szerződik és nem 

a Difo céggel.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: igen ez ebben a formában megtévesztő, mert fent a Difo cég 

szerepel, alul pedig az egyéni vállalkozó. 
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ha megcsináltatják, akkor ne tegyék ki az időjárás 

viszontagságainak, hozzák be.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: azért csinálják, hogy kint lehessen a műgyanta kibírja, az 

időjárás álló. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy a múltkor miből csinálták.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: finom munkával kijavította kézzel, bekente gipsszel, aztán 

kifaragta és megcsinálta, majd utána lefestette. Most ugyanezt meg kell csinálni, csak most nem 

festik le, hanem kijavítják és kiöntik negatív formába és a negatív formát öntik meg 

műgyantával. Kértek ajánlatot bronzra és alumíniumra, ami 800.000 Ft körül lenne.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: tegyenek elé üveglapot.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kültéri plasztika üvegfallal hát? 

 

Kovács István alpolgármester: a másik kérdéssel nem foglalkozik az árajánlat a kerettel, ami 

ugyanúgy cserére szorul, kérdés, hogy azzal mi lesz.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy mi a javaslat a tisztelt testület részéről.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: megcsináltatja az önkormányzat, akkor ezek szerint egyéni 

vállalkozóval szerződik az önkormányzat, de úgy gondolja, hogy vagy hozzák be, vagy 

valamiféle védelmet biztosítsanak.  

 

Kovács István alpolgármester: próbálja megelőzni a további kiadásokat, ez olyan mintha egy 

képet felraknak a falra keret nélkül.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: úgy van, hogy a kerettel együtt lenne elszállítva.  

 

Kovács István alpolgármester: a keretet is fel kellene újítani, mert szét fog esni. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a keretről most nincsen szó. Kérdezi, hogy mi a javaslat. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ha megcsináltatja az önkormányzat, akkor valami védelem 

szükséges, vagy beltéren helyezzék el, vagy üveglapot helyezzenek rá.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: egyet lehet csinálni, hogy az illető vállalkozó küld egy 

műszaki leírást, az viszonylag gyorsan megvan, hogy a műgyantás bronzosítás után mennyi 

ideig időjárás álló.  

 

Kovács István alpolgármester: 11 órától egész nap süti a nap, le fog égni a festék.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: csak azért mondja, hogy ha valami biztosíték szükséges.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ez nem garancia, ha azt mondja, hogy tíz évig jó és tíz évig 

garanciát vállal, akkor rendben. Vállaljon garanciát írásban. 
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Fábián Gusztáv polgármester: így nem fog szavaztatni, mert így nem fog belemenni, először 

is mondja meg, hogy milyen garanciát vállal.  

 

Kovács István alpolgármester: ne legyen félreértés, ők is meg szeretnék csináltatni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: jó, akkor hagyják, legyen valami műszaki leírás garancia 

témában. Akkor ezt leveszik a napirendről.  

 

A képviselő-testület egyetértett abban, hogy a Balassi-dombormű felújítása tárgyában jelen 

ülés keretében nem hoznak döntést.  

 

 

19.) Közmeghallgatás időpontjának meghatározása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: reményeik szerint október végére elkészül a Faluház. 

November első hétvégéjén november 7. napja körül lenne a közmeghallgatás, csak munkanapon 

tudják tartani. Mikor legyen, délután négy órakor el lehetne kezdeni.  

 

Kovács István alpolgármester: négy órakor még gyermek szállítás zajlik.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: november 7. napja, szombat. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: akkor november 6. péntek 17:00 órakor lenne a 

közmeghallgatás és október közepétől kérnek mindenkit kiértesíteni. A napirendi pontokat 

majd összeállítják a kötelező napirendeken kívül.  

 

A képviselő-testület egyetértett abban, hogy a 2020. évi közmeghallgatás 2020. november 6. 

napján (péntek) 17:00 órakor kerül megtartásra a Faluházban.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a meghívóban kérjék a maszk viselését.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: megköszöni a részvételt és az ülést 10:58 órakor bezárja.  

 

K.m.f. 

 

 

 

Fábián Gusztáv            dr. Szabó Tímea 

polgármester        jegyző 

 

 

A jegyzőkönyv tartalmáért felelős jelen lévő: 

 

 

 

dr. Takács Katalin 

aljegyző 

 

 

 


